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Στο κλείσιμο του προϋπολογισμού του 2013 συμφώνησαν I. Στουρνάρας - τρόικα  
Ολοκληρώθηκε το πρώτο στάδιο του νέου γύρου ελέγχου της ελληνικής οικονομίας και οι επικεφαλής της 

τρόικας αναχωρούν από την Αθήνα, έχοντας συμφωνήσει ουσιαστικά μόνον στο κλείσιμο του προϋπολογισμού 

του 2013. 

Όπως δήλωσε υψηλόβαθμο στέλεχος του υπουργείου Οικονομικών, αμέσως μετά τη σημερινή ολιγόωρη 

συνάντηση με την τρόικα στο υπουργείο, τις επόμενες 15- 20 ημέρες οι διαπραγματεύσεις θα συνεχισθούν μέσω 

αλληλογραφίας, με διττό στόχο: η ελληνική πλευρά να δείξει ότι προχωρά στην υλοποίηση των δεσμεύσεων και 

οι εκπρόσωποι των δανειστών να συντονίσουν τις θέσεις τους. Τα «ανοικτά μέτωπα» είναι πολλά και ενδεικτικά, 

μεταξύ αυτών περιλαμβάνονται:  

Ο προϋπολογισμός του 2014, με τον υψηλόβαθμο παράγοντα του υπουργείου Οικονομικών να επισημαίνει από 

χθες το βράδυ, ότι «υπάρχουν ακόμη περιοχές να ερευνήσουμε», και να αναφέρει τρία χαρακτηριστικά 

παραδείγματα για τα οποία δεν υπάρχει συμφωνία με την τρόικα. Μάλιστα, σύμφωνα με τον συγκεκριμένο 

παράγοντα, «αυτά είναι μεγάλες περιοχές, αφορούν σε δισεκατομμύρια ευρώ».  Παράλληλα, ως ικανοποιητική 

χαρακτηρίζει την πρόοδο στις διαπραγματεύσεις με την ελληνική κυβέρνηση η τρόικα ΕΕ-ΕΚΤ-ΔΝΤ, με 

ανακοίνωση που έδωσε στη δημοσιότητα σήμερα το γραφείο της αντιπροσωπείας της Ευρωπαϊκής Επιτροπής 

στην Αθήνα. Όπως επισημαίνεται στην ίδια ανακοίνωση, οι συζητήσεις θα διακοπούν προσωρινά για την 

ολοκλήρωση τεχνικών ζητημάτων και αναμένεται να επαναληφθούν τις προσεχείς εβδομάδες.   

(Πηγή: ΑΜΠΕ) 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Μπορεί να γίνει ελάφρυνση του χρέους, εκτιμά ο Ιω. Στουρνάρας 
«Οι πρϋποθέσεις για να βγει η χώρα στις αγορές είναι να έχει δυο τρίμηνα θετικής ανάπτυξης και ένα μικρό 

πρωτογενές πλεόνασμα» δηλώνει στο 'Εθνος της Κυριακής ο υπουργός Οικονομικών Ιω. Στουρνάρας. Σε 

συζήτηση στρογγυλής τραπέζης που διοργάνωσε η εφημερίδα και συμμετείχαν οι κκ. Σταθάκης και 

Χριστοδουλάκης, ο υπουργός Οικονομικών σημειώνει πως εκτιμά ότι δεν θα γίνει ονομαστικό κούρεμα του 

χρέους αλλά μπορεί να γίνει ελάφρυνση με μείωση επιτοκίων και πολύ μεγάλη επιμήκυνση των λήξεων.  

 

Συνέχεια… 
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Αν και τα Ημερήσια νέα που παρατίθενται έχουν ληφθεί από πηγές που θεωρούνται αξιόπιστες σημειώνεται ότι δεν παρέχεται καμία εγγύηση, 
ρητή ή σιωπηρή, για την ακρίβεια, πληρότητα ή εγκυρότητα τους. Οι πληροφορίες που παρέχονται στο παρόν δεν συνιστούν πρόταση για αγορά, 

πώληση ή/και διακράτηση κάποιου συγκεκριμένου χρεογράφου. 
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Ο βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ Γ. Σταθάκης επιμένει στη θέση ότι τα μνημόνια είναι αποτυχημένη συνταγή και η 

κρίση του δημοσίου χρέους δε λύνεται με λιτότητα αλλά με διαγραφή μέρους του χρέους. Προσθέτει δε, πως το 

«κουρεμα θα γίνει γιατί σύμφωνα με τις εκτιμήσεις του ΔΝΤ το χρέος δεν είναι βιώσιμο». Ο πρώην υπουργός Ν. 

Χριστοδουλάκης υποστηρίζει ότι το καθαρό κούρεμα που έγινε λογιστικά ήταν περίπου 60 δισ. ευρώ και σε αξία 

από 6 έως 20 δισ. ευρώ. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Νέος πρόεδρος στο ΤΑΙΠΕΔ ο Κωνσταντίνος Μανιατόπουλος  
Ο Κωνσταντίνος Μανιατόπουλος θα αναλάβει πρόεδρος στο Ταμείο Αξιοποίησης Ιδιωτικής Περιουσίας του Δημοσίου 

(ΤΑΙΠΕΔ), όπως ανακοινώθηκε από το υπουργείο Οικονομικών.  Ο κ. Μανιατόπουλος ήταν έως σήμερα πρόεδρος στην 

Εταιρεία Ακινήτων του Δημοσίου (ΕΤΑΔ) και μέλος του εποπτικού συμβουλίου στον ΔΕΣΦΑ και πριν από τον διορισμό 

του θα ακολουθηθεί η προβλεπόμενη από τον νόμο διαδικασία για τη διατύπωση γνώμης από την αρμόδια επιτροπή της 

Βουλής. Σημειώνεται ότι κατά την πρόσφατη συνάντηση της ηγεσίας του ΤΑΙΠΕΔ με τους επικεφαλής της τρόικας, από 

την ελληνική πλευρά είχε αναφερθεί ότι οι καθυστερήσεις που παρουσιάζονται στο πρόγραμμα sale and lease back για τα 

ακίνητα του Δημοσίου, οφείλονται στην απουσία προέδρου στο Ταμείο. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Δεν μπορεί να γίνει «κούρεμα» των δανείων που έδωσε ο ΕΜΣ στην Ελλάδα (Κλάους 

Ρέγκλινγκ) 
Η επιμήκυνση της αποπληρωμής των ελληνικών δανείων και η μείωση των επιτοκίων τους αποτελούν έμμεσο «κούρεμα» 

του ελληνικού χρέους, δήλωσε ο γενικός διευθυντής του Ευρωπαικού Μηχανισμού Σταθερότητας (ΕΜΣ) Κλάους Ρέγκλινγκ 

σε συνέντευξή του στην εφημερίδα Wall Street Journal.  Ο κ. Ρέγκλινγκ αμφισβητεί ότι χρειάζεται μείωση της ονομαστικής 

αξίας του χρέους, όπως υποστηρίζει το Διεθνές Νομισματικό Ταμείο, σημειώνοντας ότι το τελευταίο δεν λαμβάνει υπόψη 

στην ανάλυσή του την εξόφληση των δανείων της Ελλάδας μετά από 30 χρόνια και με πολύ χαμηλό επιτόκιο.  Ερωτηθείς, 

αν ο ΕΜΣ μπορεί να καταγράψει κεφαλαιακές ζημιές για τα δάνεια που έχει δώσει στην Ελλάδα, απάντησε: «Όχι. Ακούω 

ότι υπάρχει μία ευρεία συζήτηση για το θέμα της περικοπής του χρέους. Δεν είναι πεπεισμένος ότι αυτή είναι αναγκαία». 

Συνεχίζοντας, δήλωσε: «Από την οπτική της Ελλάδας, υπάρχει ένα πολύ μεγάλο στοιχείο επιδότησης στη χρηματοδότηση 

που παρέχουμε, χωρίς δημοσιονομικό κόστος για τις χώρες - μέλη μας, ασφαλώς. Αυτή προκύπτει από τις μακρές περιόδους 

λήξης, τα χαμηλά επιτόκια και το γεγονός ότι υπήρξε ακόμη και αναστολή σε κάποιες πληρωμές τόκων - έχουμε την 

αναστολή πληρωμής τόκων για δέκα χρόνια, ως μέρος του δεύτερου προγράμματος. Αν τα αθροίσετε όλα αυτά, πρόκειται 

για ένα τεράστιο στοιχείο επιδότησης. Και αυτό είναι οικονομικά ισοδύναμο με ένα κούρεμα. Πιστεύω ότι οι άνθρωποι 

πρέπει να κάνουν τη δουλειά τους και να δουν το θέμα με αυτό τον τρόπο».  Ο κ. Ρέγκλινγκ πρόσθεσε, ότι δεν αρκεί να τεθεί 

ως στόχος ένα ορισμένο επίπεδο του χρέους, αναφερόμενος στον στόχο 120% του ΑΕΠ που έχει τεθεί, προκειμένου να 

χαρακτηρισθεί ως βιώσιμο το ελληνικό χρέος. «Αυτό δεν έχει σημασία», είπε, προσθέτοντας: «Επειδή, εάν τεθεί ένα επίπεδο 

χρέους 120% του ΑΕΠ σε ένα χρονικό σημείο, έχει μεγάλη διαφορά, εάν η χώρα πρέπει να πληρώνει επιτόκια της αγοράς 

για το χρέος αυτό - που θα ήταν σήμερα στο 9% και ακόμη και αν μειωθούν θα φθάσουν στο 6% - ή εάν πληρώνει τα 

επιτόκια που χρεώνουμε εμείς, τα οποία είναι περισσότερο κοντά στο 1,5%. Αυτά είναι τα επιτόκια, με συν ή πλην ένα 

τέταρτο της μονάδας (0,25%). Δεν είναι επαρκής ανάλυση, αν κάποιος λαμβάνει υπόψη του μόνο το επίπεδο του χρέους ή 

τον λόγο του χρέους?Εμείς παρέχουμε χρηματοδότηση για 30 χρόνια». 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
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ΕΜΣ: Εκταμιεύθηκε η δόση για την Κύπρο 
Ο Ευρωπαϊκός Μηχανισμός Σταθερότητας ανακοίνωσε σήμερα την εκταμίευση 1,5 δισ. ευρώ προς την Κύπρο, 

ποσό που προορίζεται για την ανακεφαλαιοποίηση του συνεργατικού τραπεζικού τομέα. Οπως επισημαίνει ο 

ΕΜΣ, το ποσό δεν εκταμιεύθηκε σε μετρητά, αλλά σε ομόλογα που εξέδωσε ο ίδιος, διάρκειας 18 μηνών με 

κυμαινόμενο επιτόκιο. Το δάνειο θα αποπληρωθεί από την Κύπρο σε δύο ισόποσες δόσεις των 750 εκατ. ευρώ το 

2029 και το 2030 αντίστοιχα. Μετά τη σημερινή απόφαση, η Κύπρος έχει λάβει μέχρι τώρα 4,5 δισ. ευρώ από τον 

ΕΜΣ, έναντι συνολικής στήριξης από την πλευρά της Ευρωζώνης της τάξης των 9 δισ. ευρώ. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Προβάδισμα της κεντροαριστεράς στην Ιταλία 
Το κεντροαριστερό «Δημοκρατικό κόμμα» συνεχίζει να διατηρεί προβάδισμα  σε ό,τι αφορά την πρόθεση ψήφου 

των Ιταλών, όπως αποδεικνύει σημερινή δημοσκοπική έρευνα του ινστιτούτου Ιxe, για λογαριασμό της 

εκπομπής Agora του δημόσιου καναλιού  Rai Tre. Πιο αναλυτικά, οι «Δημοκρατικοί» βρίσκονται στο 27,5%, 

ενώ η κεντροδεξιά της Φόρτσα Ιτάλια ακολουθεί με το 26,6% Το κίνημα «Πέντε Αστέρων» εξασφαλίζει το 

22,4%, ενώ, σε μεγάλη απόσταση, ακολουθούν η κεντρώα Επιλογή Πολιτών (4,2%) το κόμμα  «Αριστερά και 

Ελευθερία», 4,1% και η Λέγκα, με το 3,3%. Σε ό,τι αφορά την δημοτικότητα των πολιτικών προσωπικοτήτων  

της χώρας, στην κορυφή, με ποσοστό 48%, βρίσκεται ο πρόεδρος της Δημοκρατίας Τζόρτζιο 

Ναπολιτάνο. Ακολουθούν ο κεντροαριστερός δήμαρχος της Φλωρεντίας, Ματτέο Ρέντσι (πιθανός νέος ηγέτης 

των Δημοκρατικών) με το 45%  και ο πρωθυπουργός Τζάννι Λέττα, με το 44%. Ο Μπέππε Γκρίλλο, ιδρυτής του 

κινήματος Πέντε Αστέρων, συγκεντρώνει ποσοστό 22% και ο Σίλβιο Μπερλουσκόνι, τέλος, δεν ξεπερνά το 21%. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
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Βραζιλία: Στο δρόμο προς την ενεργειακή αυτάρκεια 
Μερικά μίλια από τις ακτές της Βραζιλίας έχουν εντοπιστεί τεράστια αποθέματα πετρελαίου. Η εκμετάλλευσή 

τους θα καταστήσει τη χώρα ενεργειακά αυτάρκη. Αυτό, όμως, που λείπει είναι τα διυλιστήρια. 

Όπως σημειωνόταν σε ένα πολύ ενδιαφέρον δημοσίευμα της DW, η ενεργειακή αυτάρκεια είναι ένα παλιό όνειρο 

των κυβερνήσεων της Βραζιλίας. Μολονότι η χώρα έχει τη φήμη της πρωτοπόρου στο πεδίο των ανανεώσιμων 

μορφών ενέργειας, το πετρέλαιο δεν την αφήνει αδιάφορη. Τα βραζιλιάνικα κοιτάσματα ενδιαφέρουν πολλούς. 

Μεταξύ αυτών και την αμερικανική μυστική υπηρεσία NSA, η οποία φέρεται να παρακολουθούσε τις 

επικοινωνίες του ημικρατικού ενεργειακού ομίλου «Petrobras».  

Τεράστια αύξηση σημειώσε η κατανάλωση ενέργειας τα τελευταία χρόνια 

Μέχρι το 2012 η Βραζιλία αντλούσε το 77% του ηλεκτρικού ρεύματος που κατανάλωνε από την υδροηλεκτρική 

ενέργεια. Στην συνολική κατανάλωση ενέργειας οι ανανέωσιμες μορφές αποτελούν το 42%. Πρόκειται για ένα 

πολύ μεγάλο ποσοστό σε διεθνής σύγκριση. Ωστόσο, σχεδόν το ίδιο υψηλό είναι το ποσοστό ενέργειας που 

καταναλώνει η χώρα και το οποίο προέρχεται από το πετρέλαιο και τα παράγωγά του. Και η κατανάλωση 

αυξάνεται με αλματώδεις ρυθμούς. 

Κυρίως στον κλάδο των μεταφορών δεν υπάρχει πραγματική εναλλακτική λύση προς το πετρέλαιο και τα 

παράγωγά του, εξηγεί ο Βάλντιρ Γκάλο, ειδικός σε θέματα ενέργειας στο Πανεπιστήμιο Unicamp. Οι μεταφορές 

αντλούν το ένα τρίτο της ενέργειας στη Βραζιλία. Με την κοινωνική άνοδο εκατομμυρίων Βραζιλιάνων 

αυξήθηκε αντίστοιχα και ο αριθμός των αυτοκινήτων. Πολλοί Βραζιλιάνοι δεν κατοικούν στην πόλη που 

εργάζονται με συνέπεια να χρησιμοποιούν καθημερινά το αυτοκίνητο για μεγάλες αποστάσεις. Για τις ακόμη 

μεγαλύτερες χρησιμοποιούν το αεροπλάνο, καθώς στη Βραζιλία ο σιδηρόδρομος δεν παίζει κανένα ρόλο. Μεταξύ 

του 2003 και του 2007, η Βραζιλία μπορούσε να καλύψει τις ανάγκες της σε πετρέλαιο με τη δική της παραγωγή. 

«Αργότερα και εξαιτίας της θεαματικής αύξησης της εγχώριας κατανάλωσης κατέστη αναγκαία η εισαγωγή 

παραγώγων του πετρελαίου», επισημαίνει ο κ. Γκάλο. 

«Mέχρι το 2020 θα έχει αποκατασταθεί η ενεργειακή αυτάρκεια» 

Κι αυτό μολονότι οι ποσότητες πετρελαίου που παράγει η χώρα επαρκούν για να καλύψουν την εγχώρια ζήτηση. 

Το μεγαλύτερο πρόβλημα που αντιμετωπίζει στη Βραζιλία ο κλάδος της ενέργειας είναι η έλλειψη διυλιστηρίων 

για την παραγωγή καυσίμων. Έτσι, ο μεγαλύτερος ενεργειακός όμιλος της χώρας, η «Petrobras» σχεδιάζει να 

αυξήσει μέχρι το 2017 στα 2.995.000 βαρέλια ημερησίως τις δυνατότητες των διυλιστηρίων της που σήμερα 

«περιορίζονται» στα δύο εκατομμύρια. Και μέχρι το 2020 θα έχει αποκατασταθεί η ενεργειακή αυτάρκεια, η 

οποία σε τελική ανάλυση εξαρτάται και από τις δυνατότητες επεξεργασίας του πετρελαίου.  

Ιδιαίτερα ενθαρρυντικά είναι, ωστόσο, τα μηνύματα από τις έρευνες που έχουν γίνει τα τελευταία χρόνια στις 

νότιες ακτές της Βραζιλίας. Τα κοιτάσματα που έχουν εντοπιστεί, Pre-Sal και Pos-Sal, εκτιμάται ότι μπορούν να 

δώσουν 80 δισ. βαρέλια. «Ίσως, να είναι αυτός ο λόγος για το ενδιαφέρον που δείχνει η NSA για την Petrobras», 

εκτιμά ο ελβετός γεωλόγος Γκρέγκορ Έμπερλι από το Πανεπιστήμιο του Μαϊάμι, προσθέτοντας ότι «πρόκειται 

για τα πιο ενδιαφέροντα κοιτάσματα που εντοπίστηκαν τα τελευταία δέκα χρόνια». Ακόμη πιο αισιόδοξος 

εμφανίζεται ο Βάλντιρ Γκάλο: «Εκτιμώ ότι από το 2020 η Βραζιλία θα προσφέρει στην παγκόσμια αγορά 

μεγάλες ποσότητες πετρελαίου». 

(Πηγή: Deutsche Welle) 
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